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2 juni 2015 

 
   
 

Memo   

 
Betreft: technische vragen VVD over Koningsdag 
 
 
Geachte heer Van den Broek, 
 
Hierbij de beantwoording van de vragen van uw fractie over Koningsdag. De 
projectleider Koningsdag, de heer A. van de Broek, is graag bereid om de onderstaande 
antwoorden in een gesprek met u nog nader toe te lichten. U kunt hiervoor een afspraak 
met hem maken. 
 

1. Graag zou ik willen beschikken over de evaluatieverslagen van de 
Konings(innedagen) vanaf 2012.  
 
De gemeente en de hulpdiensten bespreken het evenement en kijken welke 
punten verbeterd kunnen worden uit oogpunt van openbare orde en veiligheid. 
Er zijn in 2012 en 2013 geen evaluatieverslagen vastgesteld. Eind 2013 is een 
analyse opgesteld over de ontwikkeling van Koninginnedag in Eindhoven. Over 
deze analyse bent u begin 2014 geïnformeerd via een raadsinformatiebrief. 
Koningsdag 2014 is geëvalueerd door de stuurgroep, zie bijlage. 
 

2. Welke bijdragen aan K-dag zijn er vanaf 2010 aan de Marktondernemers 
gevraagd en wat is ervan gerealiseerd? Wat is de juridische basis voor deze 
bijdragen? Wat is hierin de verdeling gezien vanuit het totaal van K-dag en in 
relatie tot andere locaties?  
 
Voor het  indienen van een vergunningaanvraag voor een evenement zijn op 
grond van de legesverordening kosten verschuldigd. Daarnaast kan op basis 
van de precarioverordening een aanslag worden opgelegd voor het hebben van 
voorwerpen op, of boven gemeentegrond. In de precarioverordening is voor niet 
commerciële activiteiten een vrijstellingsbepaling opgenomen voor 
evenementen. In 2014 is er voor de commerciële objecten zoals een 
standplaats en een bar op de Markt een aanslag precario opgelegd van € 400. 
De inkomsten precario voor Koningsdag 2014 bedragen in totaal ongeveer € 
3.500. 
 
Voor Koningsdag (en voorheen Koninginnedag) worden door de gemeente uit 
het oogpunt van veiligheid en beheer een aantal (collectieve)voorzieningen in 
de stad getroffen. Hierbij kunt u denken aan de reiniging van de openbare 
ruimte, verkeersmaatregelen, toiletvoorzieningen et cetera. Bij andere 
evenementen is de evenementenorganisator zelf verantwoordelijk voor deze 
activiteiten. In 2013 hebben wij veelvuldig overleg gehad met betrokken partijen 
om tot een bijdrage van deze kosten te komen. Hier zijn wij niet met alle partijen 
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uitgekomen. In 2014 hebben wij wel overeenstemming bereikt en hebben 
organisatoren de gevraagde bijdrage (in totaal € 35.000) aan de gemeente 
betaald. De bijdrage voor de Markt bedroeg in 2014 € 5000,--.  Voor het 
Stratumseind en het Stationsplein is in 2014 eenzelfde bijdrage gevraagd. 
 
In 2014 is het evenementenbeleid Gastvrij en Veilig geactualiseerd. Hierdoor is 
het mogelijk om met de organisatoren voor Koningsdag een privaatrechtelijke 
overeenkomst af te sluiten voor het gebruik van gemeentegrond. Het afsluiten 
van de privaatrechtelijke overeenkomst heeft de voorkeur boven het 
doorbelasten van gemeentelijke kosten in de evenementenvergunning. De 
gemeente heeft dan meer vrijheid om de prijs per locatie te bepalen. De 
vergoeding die de gemeente vraagt op basis van de privaatrechtelijke 
overeenkomst mag marktconform zijn. Indien er een privaatrechtelijke 
vergoeding wordt gegeven voor het hebben van voorwerpen op of boven 
gemeentegrond is men vrijgesteld van precariobelasting (artikel 5 a 
verordening). 
 
Voor de evenementen die op particulier terrein plaatsvinden kan de gemeente 
alleen de kosten doorbelasten die specifiek aan het evenement toegerekend 
kunnen worden. In 2015 is € 45.000 doorbelast aan organisatoren (exclusief 
legeskosten).  
 

3. Wat is de reden dat de gemeente in eerste instantie wilde dat de 
Marktondernemers precariorechten zou betalen tijdens K-dag en verhoudt zich 
dit tot het feit dat de Marktondernemers al precariorechten betalen?  
 
Op basis van de precarioverordening kan een aanslag worden opgelegd. Deze 
aanslag is gekoppeld aan het gebruik van de gemeentegrond. Op grond van de 
verordening kan zowel voor het terras als voor een evenement een aanslag 
worden opgelegd. De hoogte van de precariobelasting is afhankelijk van de 
voorwerpen, zoals opgenomen in de tarieventabel bij de 
precariobelastingverordening.  
 

4. Zijn er meer locaties en meer evenementen waar ondernemers die al jaarlijks 
precario betalen, tijdens evenementen nogmaals gevraagd wordt precario te 
betalen? Zo ja, sinds wanneer is dat en voor welke locaties/evenementen geldt 
dat?  
 
De precariotarieven zijn mede afhankelijk van het soort voorwerpen op of boven 
gemeentegrond. In de praktijk doet de situatie zich met name voor in de 
horecaconcentratiegebieden in het centrum.  
 

5. De hierboven genoemde extra precariorechten zijn ‘kwijtgescholden’. Is er een 
juridische basis voor het überhaupt innen van deze precariorechten?  
 
Er zijn geen precariorechten kwijtgescholden. De aanslag wordt op grond van 
de precarioverordening wel of niet (in geval van vrijstelling, privaatrechtelijke 
overeenkomst) opgelegd.  
 

6. Waarom hebben de Marktondernemers geen formele positie in de diverse 
overlegorganen die de gemeente heeft met betrekking tot ontwikkelingen op de 
Markt en dan specifiek rondom evenementen, horeca en veiligheidsaspecten?  
 
De ondernemers aan de Markt zijn betrokken bij het evenementenbeleid, 
locatiebeleid en de spelregels voor Koningsdag. Bij de voorbereiding van 



 
 

  
 
 

3 

Koningsdag heeft de projectleider tijdens de vergadering van de Stichting 
Horeca Eindhoven ook een toelichting gegeven op het evenement en vragen 
van ondernemers beantwoord. Een vertegenwoordiger van de 
Marktondernemers neemt ook deel aan dit overleg. 
 

7. Wat is de oorzaak dat de gemeente zich niet heeft gehouden aan de termijnen 
rond de afwijzing inzake de aangevraagd vergunning van de Marktondernemers 
voor K-dag 2015? Hoe verhouden de gestelde bezwaar-reactie- en 
besluittermijnen zich tot de werkelijkheid? 
 
Wij hebben ons gehouden aan de wettelijke termijnen. In het 
evenementenbeleid is aangegeven dat de gemeente er naar streeft om de 
beschikking vier weken voor het evenement af te geven. Voor bijna alle 
beschikkingen voor Koningsdag is de streefdatum gehaald. Of de streefdatum 
wordt gehaald is mede afhankelijk of de vergunningaanvraag tijdig en volledig 
wordt ingediend. De vergunningaanvraag voor de Markt was niet volledig, de 
aanvraag is later aangevuld en de beschikking is op 3 april verleend.  
 

8. In het locatieprofiel staat dat ‘Na een belastend evenement geldt voor het 
gebied Centrum-Noord een rustperiode van 8 dagen. Hier kan ik samenspraak 
met belanghebbenden van worden afgeweken’. De marktondernemers geven 
aan dat dit in 2014 niet het geval was vanwege Roze Zaterdag en het 
aansluitende WK-voetbal. Hoe is er vorm gegeven aan ‘samenspraak’ en zijn 
de Marktondernemers hierin beschouwd als ‘belanghebbenden’?  
 
Vanwege het succes van het Nederlands elftal tijdens het WK voetbal was er in 
de stad en ook bij de marktondernemers behoefte om tijdens wedstrijden van 
het Nederland elftal beeldscherm te plaatsen en activiteiten te organiseren. Op 
basis van het evenementenbeleid is een vergunning aan een andere 
organisator dan de marktondernemers verleend. Gezien eerdere interesse van 
de marktondernemers voor het plaatsen van een scherm tijdens wedstrijden 
van Nederlands elftal is de rustperiode van 8 dagen niet meer specifiek met de 
marktondernemers besproken.  
 

9. Kan ik beschikken over de gemeentelijke correspondentie rondom de extra 
benodigde informatie inzake de Marktondernemers voor K-dag 2015? Zo nee, 
waarom niet?  
 
Bij alle winkels en horecabedrijven in o.a. het centrum is informatie verstrekt 
over Koningsdag 2015. De brieven zijn bijgevoegd.  
 

10. Kan mij het proces en afwegingskader worden gegeven welke is gehanteerd 
rondom de toekenning van de vergunning voor K-dag 2015 op de Markt inzake 
PSO? 
 
De aanmeldingen voor de evenementenkalender en de vergunningaanvragen 
worden getoetst aan het wettelijk kader ( zoals Algemene Plaatselijke 
Verordening) het beleid (zoals evenementenbeleid Gastvrij en Veilig en 
locatiebeleid). Voor de Markt was er geen sprake van een concurrerende 
aanmelding voor de evenementenkalender.  De aanvraag van de 
marktondernemers was niet volledig en/of te laat. Hierdoor is bij de beoordeling 
van de aanmeldingen geen rekening gehouden met het criterium PSO, zoals 
opgenomen in de procedure regels concurrerende aanmeldingen 
evenementenkalender.  
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11. Hoe komt het bestek voor de gunning tot stand? Welk bestek is er voor K-dag 
2015 gehanteerd?  
 
Wij nemen een aantal maatregelen in de openbare ruimte om het evenement 
veilig en gastvrij te laten verlopen. Deze maatregelen worden uitgevoerd door 
een professioneel bureau. De opdrachtverstrekking vindt plaats binnen de 
geldende regels voor aanbesteding en inkoop. In 2015 is de opdracht verleend 
aan Eindhoven365. 
  

12. Wat is de oorzaak dat er jaarlijks anders wordt omgegaan met 
veiligheidsmaatregelen bij grote evenementen op de Markt?  
 
In hoofdlijnen zijn de veiligheidsmaatregelen bij evenementen de laatste jaren 
hetzelfde gebleven. De beoordeling vindt plaats op basis van de 
vergunningaanvraag en adviezen van hulpdiensten. 
 

13. Kan er inzicht worden gegeven in het aantal opstootjes e.d. tijdens 
evenementen op de Markt vanaf 2010?  

Koningsdag is dit jaar rustig en zonder noemenswaardige incidenten verlopen, 
dit geldt voor het gehele evenement en daarmee ook voor de Markt. Dit beeld is 
ook van toepassing op de edities van Koningsdag/Koninginnedag in de 
afgelopen jaren.  
 
 

14. Zijn er afspraken rondom de oplevering van de Markt voordat het evenement 
plaatsvindt? Wie toetst dit? Hoe komen deze afspraken tot stand? Zo nee, 
waarom zijn afspraken er niet?   
 
Bij de beoordeling van de vergunningaanvraag voor een evenement wordt dit 
meegenomen. In de evenementenvergunning worden hier ook voorwaarden 
over opgenomen. Gezien het economische belang van de ondernemers (o.a. 
terrasexploitatie) wordt de opbouw- en afbouwperiode voor het evenement zo 
kort mogelijk gehouden en vindt de reiniging van de Markt zo snel mogelijk na 
afloop van het evenement plaats.  
    

15. Zijn er afspraken rondom de oplevering van de Markt nadat het evenement 
heeft plaatsgevonden? Wie toetst dit? Hoe komen deze afspraken tot stand? Zo 
nee, waarom zijn deze afspraken er niet?  
 
Zie beantwoording van vraag 14.  
 

16. Is het correct dat er tijdens K-nacht/dag 2015 een BOA op de Markt is geweest 
die gesproken heeft over een bevel tot het hanteren van een minimum 
bierprijs? Zo ja, wat is de gemeentelijke danwel handhavende follow-up hiervan 
geweest? Graag voorzien van een toelichting en wat de onderliggende reden 
was om dit bevel richting de diverse marktondernemers te noemen.  
 
De collega’s van Stadstoezicht hebben gecontroleerd of de marktondernemer 
voldeden aan de eisen in de Drank- en Horecawet en/of de 
evenementenvergunning. Volgens de nieuwe Drank en Horecaverordening is 
het mogelijk om tot 40% korting te geven op de vaste prijzen. De ondernemers 
op de markt zijn binnen de regels van de nieuwe Drank en Horecaverordening 
gebleven. Wij hebben aan de ondernemers wel aangegeven dat wij geen 
voorstander zijn van deze kortingsacties met alcohol tijdens Koningsdag.  
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17. Is het correct dat tijdens het bezoek van de BOA aan de Markt gesproken is 

over het intrekken van vergunningen? Graag voorzien van een toelichting. 
 
Nee er zijn door ons geen acties ondernomen om een vergunning in te trekken.   
 

18. Welke organisatie heeft tijdens het PSV-kampioenschap het 18 Septemberplein 
‘opgeëist’? Is Eindhoven365 daarvoor in beeld geweest? In opdracht van wie is 
dat plein geclaimd? Waren er andere gegadigden voor het 18 Septemberplein 
en zo ja, wie waren dat? Aan wie is het plein uiteindelijk toegekend en welk 
afwegingskader is daarbij gehanteerd?  
 
Tijdens het PSV kampioenschap hebben op het 18 Septemberplein geen 
activiteiten plaatsgevonden. De gemeente heeft in de voorbereiding met 
Eindhoven365 gekeken of het haalbaar was om tijdens de viering van het 
kampioenschap het 18 septemberplein specifiek in te richten voor families. 
Door Eindhoven365 is dit evenement vervolgens ook aangemeld voor de 
evenementenkalender.  Het evenement op het 18 Septemberplein  was 
uiteindelijk financieel niet haalbaar. 
   

Met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
Mw. B. van Kaathoven 
Wethouder Actieve Stad, Diversiteit en Vergunningen 
 
 
 
Bijlagen: 

- Evaluatie stuurgroep Koningsdag 2014 
- Brief Horecaondernemers Koningsdag 2015 
- Brief Winkeliers Koningsdag 2015 


